

**EUROPEAN AIR LAW
ASSOCIATION**

**1993 ANNUAL
CONFERENCE**

**Recent Developments in
EC Air Transport
Law and Policy**

5 November in Paris

The entry into force of the third package on 1 January 1993 substantially completed the legislative framework for the Community internal aviation market, and has already led to certain significant changes in the European aviation scene. However, the Commission's work is by no means over, and this year has seen important initiatives on slots, computer reservation systems, fares and external relations, among other things. These subjects, and others, will be examined in the Association's annual conference for 1993, with a round table session on air fares in particular. In addition, in view of the conference's location in Paris, there will be a particular French perspective on certain current issues.

L'entrée en application du troisième paquet le 1er janvier 1993 a très largement complété le cadre normatif de l'aviation civile dans le marché intérieur communautaire. Les structures du transport aérien européen ont déjà connu un certain nombre de changements significatifs. Le travail de la Commission ne se trouve pas pour autant achevé. Dans le courant de l'année 1993 des initiatives importantes ont été prises en ce qui concerne notamment les créneaux horaires, les systèmes informatisés de réservation, les tarifs, les relations extérieures... Ces sujets seront abordés à la Conférence annuelle de l'Association, avec en particulier une table ronde sur les tarifs. La conférence se tenant à Paris, une place particulière sera faite aux perspectives françaises.

- 09.00 Registration
- 09.15 Annual General Meeting
- 09.30 Opening Address by the President of the Association Professor P.D. Dagoglou, University of Athens, attorney at law, Athens and London
- 09.40 Welcome by Mr Bernard Attali, President of Compagnie Air France

First Session

- 09.50 After the third package: tasks for the future in European civil aviation
Mr Daniel Vincent, Director, DGVII, EC Commission
- 10.15 The future of European airlines
Mrs Colette Rivoal, Air France
- 10.40 Discussion
- 10.55 Coffee Break

Second Session

- 11.25 Control of competition as a tool of civil aviation policy
Mrs Jacqueline Dutheil de la Rochère, Professor, University of Paris II

11.50 Slots
Mr Colin Howes, partner, Harbottle & Lewis, London

12.15 Discussion

12.30 Lunch

Afternoon

14.15 Introduction by Professor Carl-Otto Lenz, Advocate General at the European Court of Justice and Honorary President of the Association

Third Session

14.25 Computerised reservation systems
Mr Jim Venit, partner, Wilmer, Cutler & Pickering, Brussels

14.50 External relations: perspectives for an EC external aviation policy
Mr Robert Esperou, Inspecteur général, Direction générale de l'aviation civile (France)

15.15 Intervention by Mr Peter van Fenema, Vice-President External Relations, KLM

15.25 Discussion

15.40 Tea

Fourth Session

16.00 Round table on air fares
Professor Rigas Doganis, College of Aeronautics, Cranfield Institute of Technology
Professor Pierre Bauchet, University of Paris I
Mr Ben van Houtte, DGIV, EC Commission
Mr Eckhard Seebohm, DGVII, EC Commission
A representative of Lufthansa

Closing Session

17.30 An invitation to speak has been issued to Mr Mafures, Transport Commissioner, EC Commission

17.40 A representative of the Ministry of Transport (France) (subject to confirmation)

17.50 Chairman's closing remarks

18.00 Reception

Location / Lieu

Air France, 1 Square Max Hymans, 75757 Paris Cedex 15
Metro: Gare Montparnasse

Fee / Tarif

(to include lunch, drinks after the conference and conference papers)
£200 or FF 1,800 for members
£300 or FF 2,700 for non-members

(incluant les documents, le déjeuner, le cocktail qui suivra la conférence)
membres £200 ou FF 1.800
non-membres £300 ou FF 2.700

Accommodation / Hébergement

A limited number of rooms have been reserved in the Meridien Montparnasse Hotel, 19 rue du Commandant Mouchotte, 75014 Paris, tel: (33) (1) 44.36.44.36, fax: (33) (1) 44.36.49.00.
Bookings should be made directly with the hotel on the enclosed room reservation form by 5 October in order to enjoy the reduced rate.

Un nombre limité de chambres a été réservé à l'hôtel Le Méridien Montparnasse Paris, 19 rue du Commandant Mouchotte, 75014 Paris, Tél : 33.1.44.36.44.36, Fax: 33.1.44.36.49.00

Les réservations doivent être effectuées directement auprès de l'hôtel en utilisant le formulaire de réservation de chambre ci-joint. Pour bénéficier du tarif préférentiel proposé aux participants à la Conférence il convient d'effectuer sa réservation avant le 5 octobre 1993.

Reservations / Inscriptions à la Conférence

Acceptance of reservations is conditional upon availability of space. Reservations may be made by completing the enclosed form and sending it with the fee to the European Air Law Association, c/o the Treasurer, John Balfour, Frere Cholmeley Bischoff, 4 John Carpenter Street, London, EC4Y 0NH. Payment should be made, please in any of the following ways (in order of preference):

- by direct transfer to the Association's account at National Westminster Bank, 6 Tothill Street, London, SW1 19ND, sort code 60-40-03, identifying the name of the sender, to account no. 48048100 (sterling) or account no. 182/0/03673979 (French francs).
- by cheque for pounds sterling drawn on an English bank.
- by Eurocheque (for pounds sterling or French francs).
- by cheque for French francs drawn on a French bank.

Les inscriptions seront acceptées dans la limite des places disponibles. Il convient de compléter le formulaire d'inscription ci-joint et de l'adresser avec le règlement des frais d'inscription à:
European Air Law Association, c/o Le Trésorier, John Balfour, Frere Cholmeley Bischoff, 4 John Carpenter Street, London EC4Y 0NH

Les paiements peuvent être effectués par l'un quelconque des moyens suivants:

- par transfert direct au compte de l'Association à la National Westminster Bank, 6 Tothill Street, London, SW1 19ND, code bancaire 60-40-03, en précisant le nom de l'envoyeur, au compte no. 48048100 (si paiement en £), au compte no 182/0/03673979 (si paiement FF).
- par chèque en livres sterling sur une banque anglaise.
- par Eurochèques (en FF ou £ exclusivement).
- par chèque en francs français sur une banque française.

Cancellation / Changes / Modifications / Annulation

The closing date for reservations is 22 October 1993, although the organisers may, at their discretion, accept later reservations. Cancellations can be accepted up to 29 October 1993, subject to deduction of £50 to cover administration and overheads. Cancellation should be notified to the Association at the address given above (fax (44) (0) (71) 615 8080). No refunds will be given for any cancellations received after 29 October 1993. The name of the delegate may be changed at any time before commencement of the conference.

La date de clôture des inscriptions est fixée au 22 octobre 1993: les organisateurs pourront toutefois accepter éventuellement des inscriptions plus tardives. Les annulations seront acceptées jusqu'au 29 octobre 1993; un montant de £50 (FF 450) sera retenu pour couvrir les frais administratifs et d'organisation. Toute annulation devra être notifiée à l'Association, à l'adresse indiquée ci-dessus pour l'inscription (Fax: 44.71.615.8080). Aucun remboursement ne sera accordé au cas où la notification de l'annulation serait reçue par l'Association après le 29 octobre 1993. Le nom de la personne physique devant à la conférence représenter une institution pourra être modifié à tout moment jusqu'à la date de la conférence.

Programme Content / Contenu du programme

The principal language of the conference will be English, but a few of the papers will be delivered in French. While every effort will be made to maintain the programme as described, the Association reserves the right to alter the content or the names of the speakers without advance notice.

La conférence se déroulera principalement en Anglais, toutefois certains intervenants s'exprimeront en Français. Les organisateurs feront tout leur possible pour que la Conférence se déroule selon le programme annoncé; l'Association se réserve cependant le droit à tout moment de modifier le contenu de certaines interventions et le nom de certains intervenants.